

First Aid Management and Effective Parent Communication at FIS

1. First Aid Management at FIS

At each FIS campus, there is a dedicated medical room that operates during regular school hours, including extracurricular activities for kindergarten and primary students.

Students who feel unwell or sustain injuries are typically attended to by the school health assistants during these hours. However, in unique situations such as school field trips or when the health assistants are temporarily unavailable, alternative arrangements will be made to ensure that students receive appropriate care.

2. Available Care Products

In adherence to the guidelines set by the Hong Kong government, FIS has access to a limited range of medical supplies. It's important to note that for safety reasons this list does not include any oral or injectable medications. The following restricted list of care products are available at FIS:

CARE PRODUCTS	INDICATIONS
Chlorhexidine	Skin antiseptic
Physiological Serum	Eye irritation or foreign body
Listerine 0%	Oral cavity disinfectant
Vaseline	Skin hydration
Arnica Crème	Local treatment of contusions and bruises
Itch fix	Local treatment of insect bites and small burns
Moustidose ICARDINE	Insect repellent spray

For students with chronic medical conditions like asthma, diabetes, allergies, and others, parents are required to reach out to the health assistants to create a personalized school health care plan. This plan is designed to cater to the unique medical requirements of the student and implement necessary measures to promote their well-being and academic participation during school hours.

3. Effective Parent Communication:

Maintaining open communication with parents is a key priority. To ensure parents are appropriately informed about any health-related incidents involving their child, the school has established clear protocols for when the health team will notify parents. These include the following circumstances:

- **Accidents Requiring Follow-up:** Any accident deemed to require follow-up after returning home (wounds with a more potential risk of infection, blows that may result in a hematoma or bruise) . For kindergarten students, wounds on the face or head, even if their are superficial, will also be notified)
- **Infection Signs Requiring Medical Attention:** Any signs of infection that mandate the student to leave the school premises and consult a doctor, such as vomiting, fever, etc.
- **Discomfort Impacting Well-being and Concentration:** Any indications of discomfort that significantly affect the student's well-being and concentration, making it challenging for them to remain at school comfortably. Examples include stomach aches, headaches, etc.
- **Emergency situations:** For serious emergencies, 999 will be called, parents notified, and the student transported to the nearest public hospital.

Please note when we do not communicate - Minor incidents: : Minor incidents include non-serious injuries or health-related situations that do not require immediate attention or intervention. **These incidents encompass superficial cuts, minor bruises that may not be easily visible, minor insect bites, and other mild discomforts that do not significantly affect a student's well-being or their ability to participate in school activities. Within the school environment, minor incidents can typically be managed without automatically notifying parents.**

In such cases, the health team will provide care if necessary, educate students on self-management practices (such as handwashing), and promote preventive measures to minimize the occurrence of such incidents.

4. Parent Responsibilities

Parents must ensure they are reachable at all times and designate an authorized emergency contact in case of their absence. They should also notify the health assistants of any travel plans where the child will be abroad. . Maintaining open communication and providing updated contact information, as well as ensuring the school has the most current medical information (such as allergies, asthma, etc.) is crucial to enable the school to quickly reach the appropriate person and provide the best possible care if a student requires medical attention.

If students receive external medical attention upon the school's recommendation, we kindly ask parents to share their feedback with the campus health team before their children's return to school. It is also essential to note that in cases where a doctor diagnoses infectious diseases such as scarlet fever, hand, foot, and mouth disease, Influenza A, or any other contagious illnesses, a medical certificate to allow the student to return at school must be submitted to the health assistant prior to the students resuming their classes. FIS has developed a specific medical attestation form for cases where it is required. This form can be obtained from the campus health team or downloaded from our school's website (parents portal)

We also want to emphasize that we encourage parents to reach out to the health department if they have any doubts or concerns. We value open communication and want to assure parents that they are always welcome to engage in discussions regarding their children's health. Your active involvement and collaboration are essential in maintaining a safe and supportive school environment.

HEALTH ASSISTANT BPR	<u>healthassistantbpr@g.lfis.edu.hk</u>
HEALTH ASSISTANT JL	<u>healthassistantjl@g.lfis.edu.hk</u>
HEALTH ASSISTANT CW	<u>healthassistantcw@g.lfis.edu.hk</u>
HEALTH ASSISTANT TKO	<u>healthassistanttko@g.lfis.edu.hk</u>
Head of health department	<u>rdd-healthassistant@g.lfis.edu.hk</u>

The FIS health team and management team

French International School "Victor Segalen" Association Limited

165, Blue Pool Road, Happy Valley, Hong Kong

T: +852 25776217 E: info@lfis.edu.hk

www.lfis.edu.hk

Gestion des premiers secours et communication avec les parents au LFI

1. Gestion des premiers secours au LFI

Sur chaque campus du LFI, il y a une infirmerie dédiée qui fonctionne pendant les heures scolaires, y compris les activités extrascolaires pour les élèves de maternelle et du primaire. Les élèves malades ou qui se blessent sont généralement pris en charge par les assistants de santé de l'école pendant ces heures. Cependant, dans des situations particulières telles que les sorties scolaires ou lorsque les assistants de santé ne sont pas disponibles temporairement, des arrangements alternatifs seront pris pour veiller à ce que les élèves reçoivent les soins appropriés.

2. Produits de soins disponibles:

Conformément aux directives établies par le gouvernement de Hong Kong, le LFI a un nombre limité de produits de soins. Il est important de noter que, pour des raisons de sécurité, cette liste n'inclut aucun médicament per os (oral ou injectable). Voici la liste des produits de soins disponibles au LFI :

PRODUITS DE SOINS	INDICATIONS
Chlorhexidine	Antiseptique cutané
Sérum physiologique	Irritation oculaire ou corps étranger
Listerine 0%	Désinfectant pour la cavité buccale
Vaseline	Hydratation de la peau
Crème Arnica	Traitement local des contusions et des ecchymoses
Itch fix	Traitement local des piqûres d'insectes et des brûlures superficielles
ICARDINE Moustidose	Spray répulsif contre les insectes

Pour les élèves atteints de maladies chroniques telles que l'asthme, le diabète, les allergies et autres, les parents doivent contacter les assistants de santé pour établir un projet d'accueil individualisé. Ce plan est conçu pour répondre aux besoins médicaux spécifiques de l'élève et mettre en place les mesures nécessaires pour favoriser son bien-être et sa participation scolaire pendant les heures de classe.

3. Communication efficace avec les parents :

Maintenir une communication ouverte avec les parents est une priorité essentielle. Pour informer les parents de manière appropriée de tout incident lié à la santé concernant leur enfant, l'école a établi des protocoles clairs pour notifier les parents par l'équipe de santé: Ces circonstances comprennent les situations suivantes :

- **Accidents nécessitant un suivi :** Tout accident nécessitant un suivi après le retour à la maison (plaies présentant un risque potentiel d'infection plus élevé, coups pouvant entraîner un hématome ou une ecchymose). Pour les élèves de maternelle, les plaies au visage ou à la tête, même si elles sont superficielles, seront également notifiées.
- **Signes d'infection nécessitant une attention médicale :** Tout signe d'infection nécessitant un retour à la maison et un avis médical, tels que des vomissements, de la fièvre, etc.
- **Inconfort affectant le bien-être et la concentration :** Toute indication d'inconfort ayant un impact sur le bien-être et la concentration de l'élève, rendant difficile pour lui de rester à l'école confortablement. Cela peut inclure des maux de ventre, des maux de tête, etc.
- **Situation d'urgence :** En cas d'urgence grave, le numéro d'appel d'urgence 999 sera composé, les parents seront prévenus et l'élève sera transporté vers l'hôpital public le plus proche.

Veillez noter que nous ne communiquons pas dans les cas suivants - Incidents mineurs : Les incidents mineurs comprennent les blessures légères ou les situations liées à la santé qui ne nécessitent pas une attention ou une intervention immédiate. Cela comprend les coupures superficielles, de petites ecchymoses qui ne sont pas facilement visibles, de piqûres d'insectes mineurs et d'autres inconforts légers qui n'affectent pas significativement le bien-être de l'élève ou sa capacité à participer aux activités scolaires de la journée. Dans de tels cas, l'équipe de santé fournira les soins nécessaires, informera les élèves sur les pratiques d'autogestion (comme le lavage des mains) et promouvra des mesures préventives pour minimiser la survenue de tels incidents.

4. Responsabilités des parents

Les parents doivent veiller à être joignables en tout temps et à désigner une personne de contact d'urgence autorisée en cas d'absence. Il est également important qu'ils informent les assistants de santé de tout voyage à l'étranger. Maintenir une communication ouverte, fournir des informations de contact à jour et s'assurer que l'école dispose des informations médicales les plus récentes (telles que les allergies, l'asthme, etc.) est crucial pour permettre à l'école de contacter rapidement les parents en cas de besoin ou d'urgence.

Si les élèves reçoivent des soins médicaux externes sur recommandation de l'école, nous encourageons vivement les parents à partager ces informations avec l'équipe médicale du campus

avant le retour de leurs enfants à l'école. Il est également essentiel de noter que dans les cas où un médecin diagnostique des maladies infectieuses telles que la scarlatine, la maladie pieds-mains-bouche, la grippe A ou toute autre maladie contagieuse, un certificat médical autorisant le retour à l'école, doit être soumis à l'assistant de santé avant que les élèves reprennent les cours. À cet égard, le LFI a développé un formulaire d'attestation médicale spécifique qui peut être obtenu auprès de l'équipe de santé du campus ou téléchargé depuis le site web de notre école (portail des parents).

Nous tenons également à souligner que nous encourageons les parents à contacter le département de santé s'ils ont des doutes ou des préoccupations. Nous accordons une grande importance à la communication ouverte et souhaitons assurer aux parents qu'ils sont toujours les bienvenus pour discuter de la santé de leurs enfants.

ASSISTANTS DE SANTÉ BPR	<u>healthassistantbpr@g.lfis.edu.hk</u>
ASSISTANTS DE SANTÉ JL	<u>healthassistantjl@g.lfis.edu.hk</u>
ASSISTANT DE SANTÉ CW	<u>healthassistantcw@g.lfis.edu.hk</u>
ASSISTANT DE SANTÉ TKO	<u>healthassistanttko@g.lfis.edu.hk</u>
Responsable du département de santé	<u>rdd-healthassistant@g.lfis.edu.hk</u>

L'équipe de santé et l'équipe de direction du LFI